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Reportatge

L’Escoleta torna a alçar la veu
» L’AMPA Bellaterra reprèn les mobilitzacions per reivindicar el manteniment del transport escolar

» El departament d’Ensenyament ha decidit retirar l’ajut de mobilitat al centre a partir del curs vinent

La desaparició del servei escolar
de transport per als alumnes de
l’escola Bellaterra de Cerdanyola
torna a preocupar la comunitat
educativa. A causa de la seva ubi-
cació i dificultat d’accés, fins ara
l’Escoleta –tal com és coneguda–
disposava d’una subvenció pú-
blica que li permetia gaudir d’a-
quest servei, però a partir del
curs vinent se li retirarà l’ajut, amb
els perjudicis que això implica per
a les famílies dels alumnes d’a-
quest centre. 

Fa dos anys, l’escola va arribar
a un acord amb la Generalitat per-
què el cost del transport s’assumís
entre el Govern català, l’Ajunta-
ment i les famílies per després

procedir a un canvi del model de
mobilitat, però una vegada trans-
corregut aquest temps sembla
que finalment els alumnes es
quedaran sense transport escolar.

Segons la portaveu de la Co-
missió de Transport de l’escola,

Imma Sánchez, els acords als
quals s’han arribat en aquests dos
anys “no s’han fet efectius”. És per
això que han començat una cam-
panya de protestes amb les quals
pretenen demanar a les adminis-

tracions públiques la continuïtat
del servei per als cursos vinents. 

De moment estan pendents
d’una reunió amb Ensenyament,
però Sánchez ja ha avançat que,  si
no obtenen resultats, l’AMPA con-
tinuarà amb les manifestacions
que ja han omplert moltes vega-
des els carrers cerdanyolencs.

PER QUÈ CAL EL TRANSPORT?
L’escola està situada a quatre
quilòmetres del nucli urbà i al
camí per arribar-hi hi ha impor-
tants obstacles. Per això, des de
l’escola demanen que es tingui en
compte la seva singularitat a
l’hora de decidir l’eliminació del
transport escolar o que, “com a
mínim”, es faciliti una solució.
“No tenim cap proposta de trans-
port urbà per portar els nostres
fills a l’Escoleta de forma segura”,
explica Sánchez.

Durant el passat Ple municipal,
la Comissió de Transport de l’es-
cola va exposar la situació als re-
presentants polítics, que van ofe-
rir-los el seu suport, destacant
que la Generalitat hauria de cos-
tejar el servei. Tot i això, Sánchez

creu que aquest suport s’hauria de
transformar en solucions efectives
al problema plantejat i assegura
que, malgrat que entenen que
“no és excepcionalment una com-
petència del consistori, al final

nosaltres som veïns de Cerdanyola
i paguem a l’Ajuntament de la ciu-
tat”. Imma Sánchez afirma que el
fet de retirar el transport escolar
és “una retallada en tota regla”, ja
que aquest servei es va crear fa 38
anys  al mateix temps que va néi-
xer l’escola.

Des de l’AMPA ja han avisat
que no es quedaran de braços ple-
gats i han posat en marxa una
campanya de protestes que, de
moment, es divideix en dues
parts. Per una banda, aconse-
guir una reunió amb la conselle-
ra d’Ensenyament, Meritxell Ruiz,
a la qual ja li han enviat una
sol·licitud i, per l’altra, dur a ter-
me una recollida de signatures per
part dels afectats, que ja ha co-
mençat. A més, asseguren que no
descarten tornar a fer mobilitza-
cions al carrer, com ja han fet en
altres ocasions. El serial continua.

Pamela Martínez
CERDANYOLA

L’AMPA assegura

que els acords als

quals s’havia arribat 

“no s’han fet efectius”

L’escola no descarta

tornar a mobilitzar-se

al carrer per 

reivindicar el servei
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L’escola Bellaterra fa anys que es mobilitza per demanar que no s’elimini el servei de transport escolar. Fotos: AMPA Bellaterra
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Ja fa un parell de mesos que el “Govern de
la postautonomia i la preindependència”, tal
com l’anomena el president de la Genera-
litat, Carles Puigdemont, va prendre pos-
sessió. Seixanta dies i escaig que han evi-
denciat que el camí de la “desconnexió” –un
altre terme que ha fet fortuna en el vocabulari
independentista– serà dur. De fet, i com ja
va sent costum, aquestes primeres setma-
nes del mandat han estat marcades, bàsi-
cament, per l’estira-i-arronsa jurídic. El
debat polític, que és el que se suposa que hau-
ria d’imperar en aquests moments, segueix
relegat en un segon terme, a l’ombra dels re-
cursos, dels tripijocs jurídics i de l’omni-
present Tribunal Constitucional (TC).

Probablement per això, per aquesta pi-
cabaralla jurídica permanent, són molts els
ciutadans –tant els que van votar partits in-
dependentistes com els que van optar per
altres forces– que desconeixen els passos
que Junts pel Sí i la CUP han pactat per fer
possible un Estat català independent. Un full
de ruta que tot just ara s’ha començat a des-
plegar amb l’impuls de les ponències de les
lleis de transitorietat jurídica, de la Seguretat
Social i de la Hisenda pròpia –la del procés
constituent es deixa per més endavant–  i

la comissió del procés constituent –ja re-
correguda al TC–. Aquestes són les prime-
res accions d’un pla que ha de permetre arri-
bar, segons els seus impulsors, a la inde-
pendència d’una manera “segura” i més o
menys ràpida. I és que sembla que els 18 me-
sos dels quals es parlava a l’inici han deixat
de ser prioritaris. Ara s’opta per no cenyir-
se excessivament en un compte enrere que
molts veuen més perjudicial que altra cosa.

Amb tot, i un cop les ponències de les lleis
de “desconnexió” han tirat endavant, així
com la comissió del procés constituent, els
següents passos que s’han de fer són l’inici
d’un procés constituent participatiu i l’im-
puls de les principals estructures d’Estat, sen-
se oblidar l’aplicació del pla de xoc social. Ja
en una segona fase s’han d’aprovar les lleis
de ruptura per procedir a convocar les
eleccions constituents. D’aquestes, i per a les
quals l’objectiu de l’independentisme és tras-
passar la barrera del 50% més 1 dels vots,
n’ha de sortir una comissió redactora que ela-
bori la nova Constitució per després ser ra-
tificada en un referèndum que serveixi
també per avalar la independència.

Tot plegat si abans no s’ha pogut cele-
brar un referèndum acordat amb Espanya.
I és que ningú, ni el mateix Puigdemont, s’a-
treveix a descartar del tot aquesta via. D’o-
brir-se finalment, els passos abans descrits
podrien canviar substancialment. Queda
clar que no és temps per a pronòstics.

» El Govern impulsa les ponències de les lleis de “desconnexió” i la comissió del procés constituent
» Són els primers passos d’un full de ruta que ha d’acabar amb un referèndum sobre la nova Constitució

L’hora de passar a l’acció

ECONOMIA4Més enllà del full de ruta,
compartit a grans trets pels actors polítics
del procés sobiranista, hi ha una batalla que
de ben segur serà determinant per a l’èxit
del mandat independentista: la de la cai-
xa de la Generalitat. La de la Hisenda.

Fins fa poc força apartat dels focus me-
diàtics, però no per això menys actiu, el de-
partament d’Economia i Hisenda, liderat
pel vicepresident Oriol Junqueras, ja ha co-
mençat a posar fil a l’agulla per intentar re-
flotar l’autonomia financera de la Gene-
ralitat. Peticions de liquiditat a Montoro i
De Guindos a banda, l’objectiu principal a
curt termini de Junqueras és esprémer al
màxim les competències que ja són de la
Generalitat en aquest àmbit i que fins ara
no s’havien desenvolupat, probablement

per la impopularitat, per exemple, de me-
sures com l’embargament. Sigui com sigui,
el Govern actual vol acabar amb la cessió
de l’execució i la liquidació efectiva dels pro-
pis impostos de la Generalitat (un 10% dels
que paguem els catalans), un servei pel qual
l’any passat es van haver d’abonar 10 mi-
lions al Ministeri d’Hisenda espanyol i 25
més als registradors de la propietat.

Passar a assumir directament aques-
tes funcions –cosa que ja s’ha començat
a fer– i aconseguir així tenir totes les com-
petències ja reconegudes efectivament
desplegades és el primer i indispensable
pas perquè quan arribi el moment –si fi-
nalment arriba– es pugui assumir la ges-
tió dels impostos massius: IVA, IRPF, So-
cietats... La mare dels ous.

La batalla de la Hisenda

Arnau Nadeu
CERDANYOLA
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

El 8 de març se celebra el Dia In-
ternacional de les Dones i, per
aquest motiu, surten a la llum les
vergonyoses dades que dia rere
dia les dones patim en el nostre
entorn. Ens diuen que cobrem un
25% menys que els homes, que la
conciliació és un marc teòric difí-
cilment portat a la pràctica, que
cada any hi ha més morts per vio-
lència masclista, que només un
5% d’homes es van acollir el 2015
al seu dret a gaudir d’una part de
la baixa per paternitat, que la xa-
cra del patriarcat encara ens pesa
en la nostra relació amb l’entorn,
a nivell familiar, professional i
també relacional.

Però tot això, les dones ja ho
sabem. I ho sabem perquè ho pa-
tim dia rere dia. Perquè conciliar
realment vol dir sacrificar, per-
què costa arribar a final de mes i
perquè se’ns trenca l’ànima el dia
que ens hem d’incorporar a la
feina i deixar el nostre nadó des-
prés de 16 tristes setmanes de
permís de maternitat. O, ans al
contrari, som criticades i titllades
de males mares si tenim ganes de
tornar a la feina. 

Les polítiques actuals han
d’acompanyar-nos en el procés
de transformació social per crear
una societat justa, igualitària, crí-
tica i conscient del paper de les
dones a la societat. No podem
deixar que un sol dia a l’any es
pari la mirada en nosaltres. La
lluita i la reivindicació s’ha de fer
extensible els 365 dies de l’any.
Treballem juntes per construir
un futur millor. Fem-ho per a
nosaltres i també per a les nos-
tres filles, de la mateixa manera
que les nostres àvies i mares ho
van fer per a nosaltres. 

4Dones
per Laura Ondoño

#Rabieta#TotsSom9N #DiaDeLesDones

4Aquesta no és la meva Europa
per Jordi Lleal 

Alguns pensaran que encara
podem estar contents. Que si
això de dilluns dia 7 passés en un
altre moment històric ja seria a
presó o li haurien tallat el cap i
que gràcies a la democràcia que
tenim hi ha un procés judicial
obert. D’altres podrien dir que
al segle XXI hi ha democràcies
ben a prop nostre on això no
s’hauria jutjat mai. I la veritat és
que no és qüestió de l’any en què
estem. El 2016 al món hi ha pa-
ïsos i societats de tot tipus. Tot
és qüestió de com de madura
està la societat i la democràcia,
que no sempre van lligades.

A Catalunya tenim una so-
cietat prou madura com per
escandalitzar-se pel fet que un
exconseller de la presidència
vagi a declarar per haver posat
les urnes als ciutadans, per ha-
ver deixat que els ciutadans ex-
pressin la seva opinió. I tenim
una democràcia que no per-
met que la majoria ciutadana
s’expressi lliurement per no ha-
ver d’acatar la seva justa volun-
tat. Per això aquesta democrà-

cia vol acabar amb qui ho in-
tenta. Vés que la societat que te-
nim és molt plural i de molts orí-
gens i això la fa genuïnament ca-
talana, i vés que la democràcia
que tenim és l’espanyola, tole-
rada i també pactada amb els
golpistes.

Els catalans som una so-
cietat molt democràtica, en un
Estat que està circumstancial-
ment en democràcia. I, per
què no dir-ho, que l’Estat ens
obligui als catalans a tenir un
Tribunal Superior de Justícia
com el que tenim, és un insult
a la democràcia, als demòcra-
tes i a tots els qui han lluitat per
la seva llibertat.

Avui, quan recordem el 9N,
ens venen al cap molts noms i
persones. Però en la primera
anella dels qui ho van fer possi-
ble hi havia pocs noms. És just
recordar que, mentre d’altres
preparaven eleccions, el conse-
ller Homs ho estava fent possi-
ble. I ara ha declarat davant el
Tribunal de Justícia Espanyo-
lista de Catalunya.

per Èric Bertran

4Fora els jutges d’ocupació!

Un dels arguments dels uni-
onistes espanyols és que, si Ca-
talunya s’independitzés, que-
daria fora d’Europa. Ens ho di-
uen com una amenaça, però
darrerament s’han desenvolu-
pats uns fets que fan pensar que
potser això de deixar d’estar a la
Unió Europea no és tan greu. El
Regne Unit farà un referèn-
dum per si volen sortir-ne, això
que en diuen un Brexit; els pa-
ïsos de la conca mediterrània te-
nen greus problemes econò-
mics, per culpa seva, però tam-
bé per les polítiques econòmi-
ques dictades per la senyora
Merkel; hi ha estats com Polò-
nia i Hongria que no accepten
l’acord de les quotes de repar-
timent de refugiats; altres es fan
el distret i s’han desfermat idees
xenòfobes; Macedònia ha tan-
cat fronteres als refugiats i
aquests s’acumulen per desenes
de milers; a Calais es va instal·lar

un campament amb molts pro-
blemes; els negocis amb les
dictadures d’altres estats d’arreu
del món; Turquia, on el seu
govern tanca diaris de l’oposició
i persegueix el poble kurd, mal-
da per ser soci de la UE... 

Tot plegat no és un desori i
un desgavell? Una Europa del
mercadeig, dels interessos eco-
nòmics dels estats, no és la
meva Europa desitjada. Mentre
la bombolla econòmica anava
desbocada i els negocis rutlla-
ven, tot eren flors i violes, però
quan han anat mal dades la cosa
canvia i els estats es tanquen en
banda. Que no era una “Unió”?
La meva Europa és la de la
unió de les nacions i pobles, una
unió solidària de veritat, unió
social, igualitària i lliure. No
sembla que aquest sigui el camí
que està emprenent l’Europa
d’avui. I si ha de ser així, millor
anar cap al Catexit.

@GenisBoadella: Posar les urnes no és
cap delicte. Tot el suport a @franceschoms
que avui declara al TSJC! #HomsNoEstàs-
Sol. #TotsSom9N.

@ForcadellCarme: Encara ens queda molt
camí per aconseguir aquesta societat més
justa i igualitària que volem. Fem-la possi-
ble el dia de la dona i cada dia. 

@luisfestevez: El PP catalán estalla contra
el Gobierno Rajoy: Xavier García Albiol
abronca a De Guindos por reunirse con
Junqueras.
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Un diari obert

Dimecres dia 2 de febrer vaig viure una
escena que em sembla que il·lustra el
grau de fanatisme que envernissa molt
sovint les actituds dels suposats cam-
pions de la llibertat i el progressisme. Re-
sulta que era a l’autobús, mirant de lle-
gir el diari sense molestar el passatger
que tenia al costat, i va entrar un noi sen-
se pantalons. 

Sota la jaqueta i la camisa, el noi por-
tava, en lloc dels pantalons, unes mitges
negres quasi transparents que s’enfos-
quien a la part de l’entrecuix. La disfressa
no era res de l’altre món. Posada al me-
tro de Londres o de Nova York no hau-
ria fet el menor efecte. Fa poc una mo-
del es va passejar per Tòquio amb el pu-
bis rasurat i uns texans pintats directa-
ment sobre la pell i poca gent va notar
que anava despullada. A les grans ciutats
la gent va massa carregada de problemes
per parar atenció als desconeguts. 

A més, en aquestes capitals les per-
sones d’una certa edat sovint són expul-
sades del carrer, on la vida és massa crua
i massa intensa. Barcelona encara és una
ciutat humana i el transport públic està
ple de jubilats. Era el cas de l’autobús nú-
mero 14 que em duia a l’Ateneu. A la pa-
rada de l’Hospital Clínic va pujar un avi,

abillat amb un barret antic i un d’aquells
abrics encreuats i amples, de tela viene-
sa, que fabricaven a Madrid durant el
franquisme. Quan el senyor va topar amb
el noi es va sobresaltar. És normal. 

L’any passat vaig sentir dues tietes
que comentaven durant el mateix re-
corregut: “I pensar que quan nosaltres te-
níem 20 anys havíem d’anar tapades fins
als turmells!” En tot cas, l’avi va acon-
seguir pujar tot sol les diabòliques esca-
les de l’autobús, que estan pensades
per a joves alts afeccionats al trekking. Es-
bufegava, i les ulleres se li havien ente-
lat. Vaig notar que l’abric li començava
a quedar gran, com quan el meu avi va
iniciar l’últim declivi.

Quan mirava de refer-se, el bon home
es va mirar sorprès aquelles mitges de pu-
tot i va comentar que no era manera d’a-
nar vestit a l’autobús. Com es va posar el
xaval! Quina manera de dir-li maleducat!
Semblava el Jordi Cañas escridassant
Jaume Sobrequés! La pitjor tara de la so-
cietat d’avui és esperar que t’entenguin i
t’acceptin i no fer el més mínim esforç per
comprendre i acceptar els altres.

Article publicat a 
El Punt Avui

4Fanàtics
per Enric Vila

4Educar en la feina ben feta
per David Rabadà

Respecte de l’article publicat per Carme
Alcoverro el passat divendres quatre de
març cal aclarir algunes coses. Ella es-
criu que davant l’era d’Internet els mes-
tres no cal que ho sàpiguen tot. És obvi
que tot no ho poden saber, però Alco-
verro afegeix que és més important
que els mestres ensenyin a aprendre que
no pas tenir coneixements per enseny-
ar. Aquesta idea, com ella més tard in-
sinua, prové de clàssics de la pedagogia
de finals del XIX i d’inicis del XX. 

Quin és el problema en tot això? Pri-
mer, a partir del moment que van co-
mençar a aplicar-se aquestes antigues
pedagogies en el nostre sistema educa-
tiu, aquest va caure en el pitjor fracàs es-
colar de tot Europa, és a dir, d’ençà de
fa més de vint anys som els últims de la
classe. Segon, si als mestres no els cal sa-
ber tant per què tot es pot trobar per In-
ternet, millor quedar-se a casa i que l’or-
dinador faci d’escola, tot i que aquí Al-
coverro ha confós coneixements docents
amb informació de xarxa, coses ben di-

ferents si el que volem és educar amb ve-
ritats. I tercer, això d’ensenyar a apren-
dre és com dir que un triangle és una fi-
gura triangular, no significa res i no s’ar-
riba enlloc. 

Ensenyar és fer que uns altres apren-
guin, i aprendre és rebre ensenyaments.
Això es un peix que es mossega la cua
com l’assumpte de l’ou i la gallina. Pot-
ser a alguns els resulti atractiu el joc de
paraules d’ensenyar a aprendre però
convindrem que resulta quelcom buit. És
més, amb mestres amb pocs coneixe-
ments de què han d’ensenyar, enseny-
ar a aprendre significa que no s’aprèn res
perquè el mestre poc sap què ensenyar.
En fi, crec que l’article de Carme Alco-
verro es troba molt allunyat de la reali-
tat de l’aula repetint arnades idees de su-
posats experts en educació que ja no tre-
pitgen l’aula unes vint hores per set-
mana, amb poca o gens d’experiència do-
cent, sense haver fet classes amb més de
trenta alumnes per aula i desconeixent
la diversitat ètnica dels mateixos.
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#NoMésPisosBuits#SenseBusHiHaEmbús #SenseAcord

@busEscoleta: Que l’escola Bellaterra faci
38 anys que disposa de transport escolar
no és una casualitat, sinó que és una NE-
CESSITAT. 

@ERCerdanyola: Veiem propera la con-
formació d'un govern de majoria a Cer-
danyola. Treballarem per fer-ho possible
en un termini curt de temps.

@jmosunalopez: Plantarem cara al BBVA,
no té nom el que fa a Ripollet: desnona,
deixa motxilles impagables i impedeix
que pisos buits passin a lloguer.

Opinió en 140 caràcters
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Lluny d’anar a menys, la crispa-
ció entre les diferents forces po-
lítiques de la ciutat per la man-
ca d’un govern de majoria no
para d’augmentar. Un fet que es
pot observar tant dins com fora
del Ple municipal, on el clima és
cada vegada més enrarit. 

El regidor popular, Manuel
Buenaño,  creu que és “lamen-
table” el clima d’enfrontament
que es viu als Plens i  proposa
que, si el 31 de març no hi ha nou
govern, “l’alcalde s’hauria de
sotmetre a una qüestió de con-
fiança”. A banda d’això, anuncia
que en el cas que a finals de mes
no hi hagi un govern en majoria,
el PP intentarà iniciar les con-
verses amb el PSC per trobar
una opció alternativa. 

En el mateix sentit s’han
manifestat des del PSC, que de-
manen a l’alcalde que “o formi
govern o plegui, ja que a la ciu-
tat no es decideix res” i consi-
deren que “el primer responsa-
ble d’aquesta situació és ell, se-
guit dels grups de la investidu-
ra”. El portaveu socialista, Víc-
tor Francos, assegura que el seu
grup “no té prevista una moció
de censura, però de continuar
així s’hauria de plantejar una
qüestió de confiança i, si es
perd, el PSC assumirà la seva
responsabilitat”.

Per la seva banda, el cercle de
Podem a la ciutat anima Com-
promís per Cerdanyola a buscar
suports ciutadans i no pactes de
govern amb CiU i els recorda
que estan disposats a mantenir
en tot moment les vies de diàleg
i a donar tot el seu suport a les
polítiques socials que busquin
combatre “l’austericidi”.

SEGUEIXEN LES NEGOCIACIONS
Crispació a banda, els grups de la
investidura segueixen negociant.
La portaveu d’ERC, Helena Solà,
es mostra gairebé convençuda
que “hi haurà nou govern abans
de Setmana Santa, gràcies a l’e-
xercici de diàleg mantingut pels
grups de la investidura”, i admet
la seva sorpresa davant “els pocs
esculls que s’han plantejat a les
converses”, cosa que ha permès
avançar molt i arribar “a les por-
tes d’un nou govern”. Una opinió
compartida pel portaveu de CiU,
Josep Grau, que destaca la “bona
sintonia” que hi ha entre els
quatre grups de la investidura.

Des d’ICV-EUiA, en canvi,
aposten per un “pacte de go-
vernabilitat” amb CXC extensi-
ble al govern que s’acabi con-
formant. La portaveu del partit,
Maria Reina, recorda que per
participar de les polítiques mu-
nicipals “no cal entrar al govern”. 

La manca d’un govern de majoria fa que el clima dels Plens sigui cada vegada més enrarit. Foto: Ajuntament

Augmenta la crispació per 
la falta d’un govern de majoria
» PSC i PP ja han començat a pensar en un govern alternatiu tot 

i que la resta de forces auguren un pacte abans de Setmana Santa

Neix una xarxa pionera per
defensar els drets dels gais

IGUALTAT4Cerdanyola impulsa
una xarxa pionera de municipis
per garantir els drets de lesbia-
nes, gais, bisexuals, transgèneres
i intersexuals (LGTBIQ). La ciu-
tat ha acollit la primera reunió
d’aquesta organització, a la qual
han assistit els regidors i tècnics
dels ajuntaments de Cerdanyo-
la, Barberà, Ripollet, Sabadell,
Terrassa, Santa Coloma de Gra-
menet i representants de la Di-
putació de Barcelona.

A través d’aquesta iniciativa
es vol compartir i coordinar ac-
tuacions municipals i treballar en
la defensa dels drets i llibertats de

la comunitat LGTBIQ, unes lli-
bertats que beneficien el conjunt
de les persones que viuen en
aquests municipis.

Durant la trobada es va arri-
bar a l’acord de reunir-se amb re-
presentants de la Generalitat
per  demanar l’aplicació de la Llei
11/2014, per garantir els drets
d’aquest col·lectiu i per eradicar
l’homofòbia, la bifòbia i la trans-
fòbia, a l’entorn local.

Els municipis també parti-
ciparan en el segon congrés
European Rainbow Cities que
es farà a Barcelona els dies 20
i 21 de maig.

El PSC denuncia manca de
transparència en els contractes
POLÍTICA4El PSC acusa el go-
vern local de no donar informa-
ció a l’oposició sobre els proces-
sos de contractació. L’acusació so-
cialista es fonamenta en la pre-
sentació d’un projecte per de-
manar una subvenció europea
del programa Desenvolupament
Urbà Sostenible i Integrat
(DUSI), que suposaria una in-
versió de més de 30 milions
d’euros per a la ciutat, a finançar
a mitges entre fons europeus i re-
cursos municipals.

Els socialistes remarquen que

una subvenció d’aquest tipus
“no es pot demanar d’esquena a
les forces polítiques del consistori
i als ciutadans” i asseguren que
“el govern ha contractat dos fun-
cionaris i ha encarregat l’elabo-
ració d’aquest projecte a una
empresa que ha cobrat 17.900
euros sense fer concursos”.

Des del govern afirmen que
“tant la contractació de l’empre-
sa per fer el projecte DUSI com
la cobertura de dos llocs de tre-
ball a l’Ajuntament s’han fet de
manera totalment legal”. 

Urbanisme | No hi haurà Vial de Cornisa
La Comissió territorial d’urbanisme de l’Àmbit Metropolità de Barcelona ha aprovat, de 

manera definitiva, suprimir del Pla General Metropolità la reserva de sòl per construir el 
Vial de Cornisa, al vessant nord de la serra de Collserola. El projecte contemplava la construcció

d’una autovia de quatre carrils travessant Collserola, des de Molins de Rei fins a Cerdanyola.

Redacció
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La JOC redescobreix l’església
vella de Sant Martí amb Bach
MÚSICA4La Jove Orquestra de
Cerdanyola (JOC) segueix con-
vertint espais emblemàtics de la
ciutat en impressionants esce-
naris musicals. I és que el lligam
que l’orquestra va establir entre
música, indústria i ciència en els
seus anteriors concerts, primer
a la fàbrica ja enderrocada d’Ais-
condel i després al Sincrotró
Alba, ha donat pas a una actua-
ció molt més íntima, a l’església
vella de Sant Martí, que està en
procés de restauració.

Més de 150 persones van as-
sistir al concert d’enguany, que
la JOC va dedicar a la música ba-
rroca i en homenatge a Johann
Sebastian Bach. Una actuació
en la qual van guanyar protago-
nisme els solistes, que van ser els
encarregats de marcar la direc-

ció de l’orquestra. El programa el
va obrir el Concert de Branden-
burg número 3 de Bach, va con-
tinuar amb el Concerto Grosso
número 8 d’altre barroc, Arcan-
gello Corelli, i es va tancar amb
el Concert per a violí i oboè
també de Bach.

Des de la JOC asseguren que
una de les principals dificultats
per portar a terme aquest concert
ha estat el fet de no tenir un di-
rector i que hagin estat els solis-
tes els que marquessin la direc-
ció. Una pràctica que ja es feia a
l’època barroca i que suposa
més llibertat per als músics, però
també una major responsabilitat.

En aquest concert la JOC
també va comptar amb dos so-
listes convidats: Enric Tudela
(oboè) i Alejandro Piñeiro (violí).

Al govern local se li obren nous
fronts relacionats amb el Centre
Direccional. La nova entitat eco-
logista Stop Direccional denun-
cia que l’executiu no contesta les
seves preguntes sobre la situació
d’aquesta zona.

Segons l’entitat, en els da-
rrers dos Plens municipals han
demanat “com s’està afrontant el
sanejament dels abocadors del
Centre Direccional, especialment
el cas de Can Planas, i quines pers-
pectives hi ha respecte a la inten-
ció d’edificar en aquest sector”, i
encara no han rebut resposta.

A més, Miguel Molina, mem-
bre de l’entitat, explica que tam-
bé han fet una pregunta relacio-
nada amb els abocaments de li-
xiviats al clavegueram de la Uni-
versitat Autònoma, els quals aca-
ben a la depuradora de Montca-
da. Una connexió il·legal que es va
descobrir l’any 2010, però que
diuen que funciona des del 2004
i que el 2011 encara estava en ús.

Molina assegura que per re-
soldre aquest problema l’entitat
de Medi Ambient de l’AMB va
instal·lar dos dipòsits de 1.500 li-

tres cadascun, amb l’objectiu de
recollir-los amb camions cister-
na i portar-los a una planta de
tractament de lixiviats perillosos.
Aspecte que Molina posa en dub-
te, ja que es va descobrir un
bypass que connectava una ca-
nonada al dipòsit i una altra que
continuava connectada a la xar-
xa de clavegueram de l’Autòno-
ma. A part d’això, Stop Direc-
cional també es qüestiona la fre-
qüència en la qual passen els ca-
mions per recollir els dipòsits.

Des de la nova entitat ecolo-
gista remarquen que han dema-
nat al govern municipal si es
poden fer públiques les actes

del consell general del Consorci
Urbanístic del Centre Direccio-
nal, ja que les seves decisions són
cabdals per a la població de Cer-
danyola. Una petició sobre la
qual ja s’han manifestat a favor
els grups municipals d’Esquerra
Republicana, Convergència De-
mocràtica i Ciutadans.

Des de l’Ajuntament afirmen
que a finals d’aquest mes con-
vocaran un Consell Municipal de
Medi Ambient, en el qual con-
testaran totes aquestes pregun-
tes, i recorden que el govern lo-
cal ha encarregat “un nou estu-
di de solucions alternatives de ne-
teja de l’abocador de Can Planas”.

Presentació de l’entitat ecologista Stop Direccional. Foto: Stop Direccional

Els ecologistes volen respostes
sobre el Centre Direccional

Cerdanyola

Redacció
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Un dels moments del concert de la JOC. Foto: Kike Arnaiz
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L’habitatge continua sent una de
les principals preocupacions de
l’Ajuntament. Per això, en l’úl-
tim Ple municipal es va aprovar
una moció per exigir a la Gene-
ralitat la creació d’una nova llei
reguladora del dret a l’habitat-
ge amb la qual fer front a l’e-
mergència habitacional.

L’acord, avalat per la Plata-
forma d’Afectades per la Hipo-
teca, recull que s’habilitin me-
sures de segona oportunitat
com les d’un lloguer digne, ha-
bitatge garantit, subministra-
ments bàsics, la dació en paga-
ment retroactiu i la condonació
del deute, l’eliminació automà-
tica de les clàusules abusives i la
creació d’un observatori de
l’habitatge.

La moció apunta la proble-

màtica en l’actual context de
crisi econòmica que ha provocat
que les famílies que no han po-
gut afrontar les quotes de les se-
ves hipoteques o de lloguer
s’hagin quedat sense casa i, en
aquesta direcció, recomana la
creació d’una solució de caràc-
ter general.

Entre aquestes mesures s’a-
posta per evitar els talls en els
subministraments de les perso-
nes en situació de vulnerabilitat,

de manera que la liquidació d’a-
quests serveis quedi lligada a la
capacitat adquisitiva de la uni-
tat familiar i que el deute sigui
assumit per les empreses sub-
ministradores.

L’acord va ser aprovat amb
els vots a favor de Plataforma
Ciutadana per Barberà, Junts
per Barberà, Esquerra Repu-
blicana de Catalunya, Partit dels
Socialistes, Recuperem Barberà,
i l’abstenció del Partit Popular.

El Ple municipal reclama una
nova llei del dret a l’habitatge

» Des de Barberà demanen a la Generalitat que s’habilitin 
mesures de segona oportunitat com la d’un lloguer digne

El barberenc Iker Rodríguez
rep la beca Amancio Ortega

FORMACIÓ4L’any vinent el
barberenc Iker Rodríguez cur-
sarà Grau 11 (l’equivalent a pri-
mer de Batxillerat) al Canadà,
on viurà amb una família d’a-
collida. Rodríguez ha aconseguit
una de les beques de la Funda-
ció Amancio Ortega destinades
a facilitar l’aprenentatge de l’an-
glès i la immersió en la cultura
estrangera a jovent d’instituts i
col·legis espanyols durant un
any acadèmic. El barberenc ha
estat escollit entre les més de
7.700 sol·licituds presentades.

Actualment, Iker Rodríguez
estudia quart d’ESO a l’institut
Can Planas, on asseguren que és
“un jove  amb moltes inquietuds

que feia temps que volia estu-
diar i perfeccionar el seu nivell
d’anglès formant-se a l’estran-
ger”. Rodríguez reconeix que
va ser ell mateix qui va prendre
la iniciativa de sol·licitar la beca
i va cercar informació amb el su-
port de la seva família i el cen-
tre educatiu.

Des de l’Ajuntament asse-
guren que el jove ha aconseguit
l’ajut “gràcies al seu notable ex-
pedient acadèmic i la destresa
que va mostrar en les proves per
accedir a la beca, a la qual van
optar milers d’alumnes de Se-
cundària de tot Espanya”. Iker
Rodríguez marxarà cap al Ca-
nadà aquest mateix estiu.

MEMÒRIA HISTÒRICA4L’A-
juntament vol eliminar tota la
simbologia franquista que en-
cara avui està present al muni-
cipi. Una actuació que els per-
metrà complir amb la llei de me-
mòria històrica i donar respos-
ta a les peticions de les víctimes.

El consistori, per tant, ha de-
cidit iniciar el procediment d’e-
liminació dels diferents sím-
bols i, per aconseguir-ho, farà
una actualització exhaustiva de
l’inventari de tots els elements

franquistes. Aquest inventari
ja es va començar a fer l’any
2006 arran d’un acord, en el
qual es proposava eliminar les
plaques del règim ubicades als
habitatges de protecció oficial.

Des de l’Ajuntament asse-
guren que un cop estigui actua-
litzat l’inventari reprendran “el
procés de retirada en els espais
públics i privats de la ciutat en els
quals s’hi hagin detectat”. A més,
també s’informarà i s’instarà la
població, a través d’una cam-

panya informativa, perquè pu-
guin ser conscients de l’elimi-
nació d’aquests símbols, que es
farà de forma gratuïta. 

A part d’aquest gest, l’Ajun-
tament també ha volgut deixar
clar que tenen la intenció de
“restituir la memòria de tota
persona o entitat que va ser
perseguida o il·legalitzada du-
rant períodes dictatorials”. Una
acció que consideren que
s’hauria de fer a tots els muni-
cipis espanyols.

Salut | Barberà presenta la seva cartera de serveis sanitaris
Fa uns dies l’Ajuntament va presentar als ciutadans els serveis sanitaris dels quals disposa el 

municipi. L’objectiu era informar els veïns dels serveis als quals poden accedir i explicar quin és el fun-
cionament dels diferents CAP. A més, també es va explicar com funciona l’espai digital La meva Salut,

al qual pot accedir qualsevol persona. Als CAP de Barberà s’atenen més de 29.000 persones l’any. 

Redacció
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Fer net amb el franquisme

Un dels símbols franquistes que encara queden al municipi. Foto: Ajuntament

El barberenc partirà cap al Canadà a l’estiu. Foto: Ajuntament 

L’acord es va aprovar amb l’abstenció del PP. Foto: Ajuntament de Barberà
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No hi ha hagut sorpreses. El go-
vern local ha aprovat el pressu-
post municipal del 2016 amb el
suport d’ERC i l’abstenció de C’s.
Així doncs, enguany l’Ajunta-
ment comptarà amb un total de
28.933.653 euros, un 5% (pràc-
ticament un milió i mig) més
que l’any passat.

L’equip de govern destaca,
sobretot, l’increment de 150.000
euros per al Pla de Xoc Social
contra els efectes de la crisi;
150.000 més per a Ocupació i
60.000 extres per a Cultura.
Uns aspectes que també remar-
quen des d’ERC i C’s. La regidora
republicana, Lurdes Serra, va
valorar l’esforç del govern però
el va convidar a “mirar endavant
i treballar per millorar la ciutat”,
mentre que el regidor de C’s,

Joan Gabarra, assegura que són
“uns pressupostos socials, re-
novadors i participatius”.

No pensen el mateix des de
CDC, PSC i PP, que critiquen tant
l’increment de les partides així
com el temps que s’ha tardat a
aprovar-les. Tant el regidor con-
vergent, Xavier Peñarando, com
el socialista, Lluís Tirado, afirmen
que són uns pressupostos que
“arriben tard”, ja que “per primer

cop en les darreres legislatures
s’han aprovat el mes de febrer” i
els qualifiquen de “frau i engany
per als veïns de Ripollet”, perquè
creuen que “no compleixen les
expectatives que el nou govern
havia generat”.

Des del PP, el regidor Víctor
Diéguez considera que els comp-
tes estan “desconnectats de la re-
alitat”, tenen poca concreció i
són massa “continuistes”. 

El pressupost s’ha vist incrementat en un 5%. Foto: Ajuntament

Ripollet aprova un pressupost
que frega els 29 milions d’euros
» Els comptes es van aprovar amb el suport d’ERC i l’abstenció de C’s
» CDC, PSC i PP critiquen que els números són “massa continuistes”

Comença el control dels pisos
buits per negociar amb els bancs
HABITATGE4Segons l’Agència
d’Habitatge de Catalunya, a Ri-
pollet hi ha 336 pisos buits en
mans d’entitats bancàries. Tot i
que la regidora de Serveis So-
cials, Reyes Muñoz, reconeix
que “l’Ajuntament no pot ga-
rantir el dret a l’habitatge”, vol
treballar per resoldre el proble-
ma de l’emergència habitacional.
Per aquest motiu, el consistori vi-
gilarà quins pisos estan real-
ment buits i quines són les ne-
cessitats d’habitatge a Ripollet.

A partir d’aquí, segons Mu-
ñoz, esgotaran totes les vies de
diàleg amb els bancs per tal d’a-
conseguir el compliment de la
llei 24/2015, mitjançant el llo-
guer social i el reallotjament de

famílies desnonades. La regi-
dora assegura que dilluns passat
ja es van fer les primeres visites
per tal de saber quina és la si-
tuació real dels pisos i, si és el
cas, la de la família que hi viu. La
cap dels Serveis Socials, Montse
Mas, remarca que l’objectiu d’a-
quest porta a porta no és saber
si el pis està ocupat de forma
il·legal o no, sinó amb qui s’ha de
negociar i com es pot ajudar les
famílies.

Des de la Policia Local cal-
culen que trigaran entre un mes
i mes i mig a fer les visites als pri-
mers 70 habitatges, ja que en
molts casos han de tornar a pas-
sar o els inquilins, per por, no
obren la porta.

ENSENYAMENT4La lluita de la
comunitat educativa del muni-
cipi per aconseguir la construc-
ció d’un nou institut segueix en
marxa. Des de fa unes setmanes
la Plataforma d’AMPA ha iniciat
una campanya de recollida de
signatures al web Change.org
per reclamar la construcció del
nou centre i de moment ja tenen
gairebé 2.000 firmes. L’objectiu
és arribar a les 2.500, que des-
prés enviaran a la directora dels
Serveis Territorials d’Ensenya-

ment del Vallès Occidental, Car-
me Vigués.

A més, la Plataforma també
està fent una ronda de xerrades
a diferents escoles per donar a co-
nèixer el problema de la massifi-
cació a la secundària que pateix
Ripollet i que creuen que s’anirà
agreujant en els anys vinents a
causa del creixement dels alum-
nes d’aquesta edat, del 35% entre
2006 i 2015, segons l’entitat.

La plataforma afirma que
aquest creixement no ha estat

acompanyat d’una adequació de
l’ensenyament, per la qual cosa
culpa la Generalitat de tenir una
mala planificació. 

Amb dades extretes del de-
partament d’Ensenyament, l’en-
titat ha elaborat un document on
demostra que la massificació a la
secundària és un problema greu,
i més tenint en compte que Ri-
pollet és el segon municipi del Va-
llès Occidental amb el percentat-
ge més elevat d’alumnes repeti-
dors (més del 40%).

Societat | Neix l’Associació Animales Ripollet
El municipi ja compta amb una associació dedicada a vetllar pels animals. Es tracta de l’Associació 

Animales Ripollet, que es va presentar fa uns dies al Casal Cultural. La seva presidenta, Yolanda Vargas,
assegura que les tasques de recollida d’animals abandonats i de donació a cases d’acollida els ha impulsat

per constituir-se com a associació. L’entitat també fa campanyes per a una adopció responsable.

Redacció
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Campanya pel quart institut

La Plataforma d’AMPA està recollint firmes a Change.org. Foto: Ajuntament

Muñoz explica com es fan els controls. Foto: Ajuntament
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L'economia de les comarques bar-
celonines continua mantenint va-
riacions positives en ocupació i
atur, seguint la tendència que es va
iniciar a finals de l’any 2014. Així ho
reflecteixen les dades de l'Informe
de conjuntura socioeconòmica de
la província de Barcelona, elaborat
per l'Àrea de Desenvolupament
Econòmic Local de la Diputació de
Barcelona, i que es refereix al quart
trimestre de l’any passat. 

L’informe també destaca la con-
tinuació de la bona marxa de les ex-
portacions i especialment del tu-
risme. En canvi, com a dades no tan
positives hi ha el decreixement de
la població ocupada femenina
(amb un descens del 0,2%) i l’im-
portant increment (18%) dels tre-
balladors amb contracte temporal.

El document evidencia que la
població ocupada estimada aug-
menta interanualment un 1,8%,
mantenint el seu creixement per

vuitè trimestre consecutiu. D’a-
questa manera, la variació inter-
anual situa la xifra d'ocupats al
quart trimestre de 2015 en
2.275.400 persones. L'ocupació fe-
menina i masculina, però, es com-
porten d'una manera contrària
(un augment en els homes del
3,8% i un petit retrocés pel que fa

a les dones, d’un 0,2%), mentre que
la taxa d'ocupació de 16 a 64 anys
se situa en el 65,4%, la xifra més alta
des de principis de 2009.

Per desè trimestre consecutiu
des de l’inici de la crisi es pro-
dueix un descens significatiu dels
aturats. Les dades de l’Enquesta de
Població Activa (EPA) del quart tri-
mestre de 2015 mostren com el
nombre de persones que no tenien

feina ha caigut un 12,7% inter-
anual. Així, el nombre total d’atu-
rats estimats se situa en 474.400,
uns 69.000 menys que l’any ante-
rior. L’atur masculí ha baixat un
21%, mentre que el femení ho ha
fet en un 3,5%. La taxa d’atur de 16
a 64 anys el quart trimestre de 2015
se situa en el 17,3%.

El nombre de beneficiaris de
prestacions per desocupació a la
demarcació de Barcelona se situa
en 205.756 persones en el mes de
desembre de 2015, dada que re-
presenta una caiguda interanual
del 15%. Aquesta xifra és la més
baixa dels darrers anys, amb una
taxa de cobertura actual del 60,3%
el mes de desembre de 2015 (més
de 26 punts percentuals per sota
de l’any 2009). Per tipologia de
prestació, la variació interanual és
negativa en els beneficiaris del ni-
vell contributiu (un descens del
15%), els de nivell assistencial
(menys 14%) i també en els de
renda activa d’inserció (reducció
del 17%).

El nombre de centres de cotit-
zació registrats (dada que s’apro-

xima al nombre d’empreses) a les
comarques barcelonines el quart
trimestre de 2015 ha augmentat un
2,4% interanual, el que represen-
ta 4.245 empreses més respecte del
mateix període de l’any anterior,
una dinàmica que consolida el
creixement que va començar a
principis de 2014. Això situa el

nombre d’empreses totals d’a-
quest quart trimestre en 179.895,
xifra, però, encara lluny de les
200.000 que hi havia l’any 2005.

EXPORTACIÓ I TURISME
Per altra banda, la demarcació de
Barcelona ha exportat béns per un
valor de quasi 9.000 milions d’eu-
ros en els dos primers mesos del
quart trimestre de 2015, xifra su-

perior a la del mateix període de
l’any anterior, i continua com la pro-
víncia més exportadora amb mol-
ta diferència sobre la segona (que
és Madrid, amb 4,7 milions). Per ti-
pologia dels béns destaquen en
volum la fabricació de vehicles,
les indústries químiques i farma-
cèutiques, la fabricació de maqui-
nària, la indústria alimentària i la
confecció. Aquest darrer sector,
juntament amb la indústria de fa-
bricació de maquinària, són els
que més creixen en el període.

Per últim, durant el quart tri-
mestre, 2,4 milions de turistes han
visitat les comarques barcelonines.
Segons l’Enquesta d’Ocupació Ho-
telera, el nombre de turistes que les
han visitat entre octubre i desem-
bre de 2015 se situa en 2.407.084
persones, un 4,1% més que l’any an-
terior, cosa que representa el volum
més important de viatgers en la sè-
rie de dades per un quart trimestre.
Pel que fa a l’ocupació, el mes de se-
tembre la xifra era d’un 43,7%,
dada que suposa un augment de
dos punts respecte del mateix pe-
ríode de l’any anterior.

En la bona direcció
» Ocupació, exportacions i turisme es consoliden com els punts forts de l’economia barcelonina

» Un estudi de la Diputació de Barcelona confirma la tendència a l’alça dels principals indicadors 

La xifra de persones
amb feina creix per
vuitè trimestre seguit

Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

La demarcació de Barcelona continua sent la més exportadora (esquerra) al mateix temps que segueix atraient milions de turistes (dreta). Fotos: iStock i Age fotostock

La demarcació va 
rebre 2,4 milions de
turistes en tres mesos 

Comarca
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Comerç

Política | El PSC reobre l’Oficina Parlamentària de la comarca
L’Oficina Parlamentària del Vallès Occidental Sud del PSC torna a estar en marxa. Es tracta d’un aparell

dels socialistes que vol fer d’intermediari entre el territori i els seus representants al Parlament, a la 
Diputació i a la resta d’administracions. L’Oficina, que està a Sabadell, vol apropar l’acció política als
seus militants de la comarca i, a la vegada, recollir les demandes dels veïns del Vallès Occidental Sud.

Ripollet | 30 comerços surten al carrer amb el Ripostock
El Ripostock està cada vegada més consolidat a Ripollet. Una trentena de comerços de la Unió
de Botiguers van sortir al carrer la setmana passada per participar en aquesta fira. Una cita 
que va comptar amb sortejos a diferents parades, regals per compres fetes aquell dia, 
liquidacions molt interessants pel que fa al preu i l’avançament de temporada per fer un tastet. 

BARBERÀ4Un centenar de per-
sones es van reunir fa uns dies
al Centre de Negocis Nodus
Barberà per assistir a la jorna-
da de Comerç Urbà i Franquí-
cies. A la trobada també hi van
assistir un total de 15 marques
franquiciadores interessades a
expandir-se al municipi. Les
franquícies assistents van rea-
litzar un elevator pitch en el
qual explicaven el seu concepte
d’empresa i els requisits princi-
pals que demanen per franqui-
ciar el seu negoci.

La jornada va comptar amb
tres ponències en les quals es

van explicar diferents aspectes
del món de les franquícies i la
importància que poden arribar
a tenir a diferents municipis.

L’alcaldessa, Sílvia Fuster, va
remarcar la necessitat d’aquests
tipus d’actes per “establir con-
tactes productius entre persones
emprenedores, tècnics muni-
cipals i departaments d’expan-
sió de diferents franquícies per
tal de construir un diàleg profi-
tós, entorn de les repercussions
de les franquícies en el teixit co-
mercial dels territoris”, i va re-
cordar  que “el comerç és la vida
de la ciutat”.

Sota el lema Fem Cerdanyola, fes
comerç, l’Associació de comer-
ciants Cerdanyola Comerç i Ser-
veis ha posat en marxa una cam-
panya per defensar el comerç de
proximitat.

Segons el president de l’enti-
tat, Xavier Olivé, la iniciativa vol
fomentar la compra en les boti-
gues de la ciutat i lloar aquest ti-
pus de comerç que, assegura,
“queda molt amagat en dife-
rents àmbits, però té moltes pos-
sibilitats en el dia a dia de la ciu-
tat”. La campanya recorda que el
comerç millora molts àmbits de
la ciutat, com la neteja dels ca-
rrers, procurar la il·luminació i la
seguretat, a més de contribuir en
la generació d’ocupació de qua-
litat i la recaptació d’impostos a
la hisenda local. El missatge de
foment del comerç de proximitat
es transmetrà a través dels mit-

jans de comunicació, dels 180 bo-
tiguers que formen part de l’as-
sociació, de les xarxes socials i
dels autobusos urbans.

El president de Cerdanyola
Comerç i Serveis reconeix que ac-
tualment hi ha moltes mancances
i molts agents contraris al comerç
local, com les grans superfícies,
però també afirma que la ciutat
“compta amb una diversitat molt
àmplia de productes i serveis de
qualitat i confiança, que aporten
vitalitat al municipi”. Olivé asse-
gura que, tot i que tenen una

“bona sintonia” amb l’Ajunta-
ment, sempre reclamaran més
ajudes i recursos per poder com-
petir amb les grans empreses.

Des de l’associació recorden
que demanen “coses bàsiques”,
com neteja a la ciutat, que es
mantingui una bona il·luminació
als carrers i que es garanteixi la se-
guretat. Dins d’aquestes deman-
des, a més, Xavier Olivé posa es-
pecial èmfasi en “la necessitat de
creació d’un pla d’aparcament
eficient, ja que el comerç es veu
molt perjudicat per aquest motiu”.

La defensa del petit comerç 
de Cerdanyola, feta campanya

Redacció
CERDANYOLA

Detall del cartell de la campanya. Foto: Cerdanyola Comerç i Serveis

Èxit d’assistència a la jornada 
de Comerç Urbà de Barberà 

Els ajuntaments de Barberà, Sa-
badell i Castellar han iniciat un
projecte per promoure l’ocupació
en el sector del metall i millorar
l’ocupabilitat de persones a l’atur,
especialment joves, majors de 45
anys o aturats de llarga durada en
sectors industrials fortament con-
solidats dins d’un territori.

El projecte d’ocupació es va
iniciar fa mesos per part dels tres
ajuntaments, que van realitzar
una anàlisi per detectar les pos-
sibles necessitats de contracta-
cions que tenien les empreses del
territori. Una de les que van
sol·licitar la seva participació va
ser la societat Magnetti Mareli,
que va manifestar la necessitat
d’incorporar nou personal a la
seva plantilla.

Els consistoris, a través de les

seves àrees de Promoció Econò-
mica i Ocupació, van realitzar
una preselecció de possibles can-
didats i van convocar una reunió
que es va celebrar fa uns dies a
Barberà. La trobada va registrar
109 interessats, als quals se’ls va
explicar la trajectòria empresarial
que té Magnetti Mareli al món de
l’automoció i en què consisteix la
feina que ofereixen.

El pròxim pas en aquest pro-
cés de selecció serà les entrevis-

tes que realitzarà l’empresa per
seleccionar un total de 60 per-
sones que es formaran cap a
mitjans de març a les seves ins-
tal·lacions. 

En aquest cas, l’equip tècnic
dels tres ajuntaments han dina-
mitzat més de 500 currículums
de persones de diferents perfils,
amb formació al sector i sense ex-
periència, així com persones sen-
se formació, però amb anys d’ex-
periència en el sector.

Reunió de candidats amb Magnetti Mareli. Foto: Ajuntament Barberà

Barberà, Castellar i Sabadell
s’uneixen per l’ocupació

El Consell Comarcal ja té una
Comissió de Transparència

TRANSPARÈNCIA4La Comis-
sió de Transparència del Con-
sell Comarcal del Vallès Occi-
dental ja ha començat a cami-
nar. Fa dues setmanes, es va
constituir formalment, presi-
dida pel conseller comarcal i al-
calde de Ripollet de les CUP-
CAV, José María Osuna. Aques-
ta Comissió té l’encàrrec d’ini-
ciar la redacció del Codi ètic i de
bon govern, implantar mesures
per fomentar la transparència
i fer el seguiment dels casos ju-
dicials en els quals pugui estar
implicat el Consell o els con-
sorcis de la comarca.

En la primera reunió, es va
iniciar el debat sobre l’elabora-
ció del Codi ètic i de bon govern
del Consell Comarcal, que s’e-
labora amb les aportacions dels
diferents grups polítics comar-
cals. També es va informar so-
bre el desplegament de la Llei de
la Transparència i l’esforç de
l’ens en l’aplicació de mesures
que fomentin la transparència.

El Consell Comarcal ha po-
sat en marxa recentment el nou
web, el Portal de la Transpa-
rència, el Tauler electrònic i
ha incrementat la informació de
la seu electrònica.

Redacció
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A la tercera va anar la vençuda.
El Cerdanyola FC va trencar una
mala ratxa de dues derrotes ahir
a Peralada (1-1), de manera que
l’equip es consolida a la meitat de
la classificació quan encara que-
den vuit jornades per al final de
la competició.

Els homes de Toni Carrillo
van saltar a la gespa molt con-
centrats i van tenir premi al mi-
nut 9, quan Diego va engaltar un
potent xut des del segon pal. El
Peralada va despertar de cop i
Guillem Cornellà va estar a punt
d’aconseguir l’empat amb un
gol olímpic dos minuts després.
Els locals no van perdonar a la
seva segona oportunitat. Kike va
habilitar Marc Mas que es va
plantar sol contra Avilés i des-
prés de driblar el porter del Cer-

danyola va fer el gol de l’empat
al minut 26.

El partit es va descontrolar a
la segona meitat i els verds van
tenir les ocasions més clares a les
botes de Daisuke. El japonès,
molt incisiu, va estar a punt de
fer el segon gol del Cerdanyola
amb una rematada que va picar

contra el pal al minut 59 i amb
un xut ras que el porter Joan
Ureña va poder aturar.

Aquest diumenge a les 6 de la
tarda l’AEC Manlleu, un dels ri-
vals directes del Cerdanyola, vi-
sitarà Les Fontetes. En el partit
de la primera volta jugat a Oso-
na, els equips van empatar (1-1).

L’equip continua a la zona tranquil·la de la classificació. Foto: CFC

El Cerdanyola FC trenca la 
mala ratxa puntuant a Peralada
» Els verds són a l’onzena posició després del punt sumat a l’Empordà
» L’AEC Manlleu visitarà Les Fontetes aquest diumenge a la tarda

Els Barberà Rookies perden
de pallissa contra els Dracs

BARBERÀ4Un dels millors
equips d’Europa va passar com un
huracà ahir per la ciutat. Els
Dracs de Badalona van apallissar
els Rookies (8-56) en el partit
avançat de la quarta jornada de la
Lliga nacional de futbol americà. 

Els badalonins, líders de la
competició, van solucionar el
partit per la via ràpida amb dues
anotacions al primer quart. La
defensa dels Rookies no va po-
der fer res per evitar l’ofensiva

dels Dracs, que van sentenciar el
matx amb tres touchdownsmés
abans del descans. Els barbe-
rencs van fer la seva única ano-
tació a l’últim quart.

EL SÈNIOR FEMENÍ, LÍDER
La temporada està sent molt mi-
llor per al primer equip femení.
Les Rookies són líders amb tres
victòries, la darrera d’elles un
contundent 0-26 el passat dia 6 al
camp de les Terrassa Reds.

El Baricentro Barberà perd 
el primer partit d’EBA a Lleida
BARBERÀ4Derrota inesperada
al Barris Nord. El Baricentro
Barberà va cedir els dos pri-
mers punts abans-d’ahir a la
capital del Segrià contra el Par-
dinyes-Lleida (74-62).

Els barberencs van veure
com els lleidatans els superaven
en intensitat i en encert durant
els primers minuts el Pardinyes
va ser l’amo i senyor del partit.
El Barberà va aconseguir retallar
el seu desavantatge al final del
primer quart, però els locals
van tornar a prémer l’accelera-
dor al segon temps i van acon-

seguir marxar al descans amb 10
punts de renda (39-29).

La bona defensa del Pardin-
yes va continuar desesperant
l’equip i els groc-i-negres van
arribar a gaudir d’un avantatge
de 18 punts (67-49), però el
Barberà va aconseguir maquillar
el resultat final guanyant l’últim
quart.

Aquest dissabte l’equip tor-
narà a jugar a domicili, en aquest
cas a la pista del CB Castellbis-
bal. Els liles ocupen la cinquena
posició amb sis victòries i cinc
derrotes.

L’FS Ripollet dóna la cara 
però perd a la pista del líder

RIPOLLET4Onzena derrota de la
temporada. L’FS Ripollet va do-
nar la cara donar la cara al Po-
liesportiu de l’Escola Pia de Sa-
badell abans-d’ahir però va per-
dre contra el líder de la Segona
divisió B (7-3).

Els ripolletencs van patir la
segona derrota consecutiva con-
tra un equip de la zona alta de la
classificació després de perdre
contra el Playas de Castellón fa
10 dies (2-1). 

Aquest dissabte a dos quarts
de 7 de la tarda l’equip buscarà
refer-se de la derrota contra els
sabadellencs contra un dels his-
tòrics del futbol sala de casa
nostra, el Sala 5 Martorell.

EL FEMENÍ TORNA A LA FEINA
Per la seva banda, el primer
equip femení del club torna a la
feina aquest dissabte a les 5 de la
tarda visitant Arenys de Munt.
L’equip és tercer amb 32 punts.

Cerdanyola | La ciutat es prepara per al campionat estatal de duatló
En tan sols 19 dies, Cerdanyola es convertirà en l’epicentre del duatló estatal. La ciutat serà
l’escenari del campionat d’Espanya d’aquesta modalitat que aplegarà uns 5.000 atletes a la
ciutat. La cita també servirà per commemorar el cinquè aniversari d’aquesta prova a la vila.

L’Ajuntament ha impulsat la creació d’una app per facilitar l’estada dels seus participants. 

Redacció
CERDANYOLA

L’equip no va tenir cap opció contra els badalonins. Foto: BD
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AGENDA MENSUAL

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Barcelonès Nord
Baix Maresme · l’Hospitalet

Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (ed. Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts

Setmanal
Nord (ed. Barcelonès Nord)

Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

120.200
15.025
15.025
15.025
15.025

108.200
15.025
12.025

Total 408.750

14 mensuals
4 quinzenals
2 setmanals

180.350
120.200
108.200

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

408.750 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DIJOUS 17 DE MARÇ
18:00 CERDANYOLA La pel·lícula Pago justo serà

el títol protagonista del Cafè amb cinema. El film
tracta les reivindicacions feministes en el Lon-
dres dels anys 70. / Museu Can Domènech.

DIJOUS 17 DE MARÇ
18:00 RIPOLLET Taller de rebosteria àrab. En

el marc dels actes del Dia Internacional de la
Dona, el Centre Cultural organitza una jornada
on s’ensenyarà a preparar dolços tradicionals
marroquins. / Centre Cultural.

DIJOUS 17 DE MARÇ
19:00 BARBERÀ Curra-t’ho: cerca feina per In-

ternet. L’espai Jove La Roma organitza una ses-
sió on es donaran les eines perquè els joves
facin servir les eines de la xarxa per buscar
feina. / Espai Jove La Roma.

DISSABTE 19 DE MARÇ
19:00 CERDANYOLA Inauguració de l’exposició

Els ulls de ningú, de Joan Vera i Eduard Alegre.
Les fotografies reflexen les diferències de que
viu la nostra societat. / Ateneu de Cerdanyola.

FINS AL 31 DE MARÇ
Tot el dia RIPOLLETWilliam Shakespeare i el

col·leccionisme. Recull que Miquel Gallego ha
aplegat sobre el britànic, amb làmines, gra-
vats, segells, partitures, ... /  Centre Cultural.

DILLUNS 21 DE MARÇ
18:00 BARBERÀ L’educadora Sara Tornos serà

l’encarregada de coordinar el taller infantil per
a infants de més de sis anys Siluetes poèti-
ques. Cal inscripció prèvia. / Biblioteca Este-
ve Paluzie.

DIMECRES 23 DE MARÇ
17:30 CERDANYOLANova edició de l’Hora del

conte per a menuts, una activitat on es
compartiran emocions a través de divertides
històries. / Biblioteca Central.

DIUMENGE 20 DE MARÇ
18:00 CERDANYOLA Partit de futbol entre el Cer-

danyola FC i l’AEC Manlleu corresponent a la
trentaunena jornada de Tercera catalana. / Mu-
nicipal Les Fontetes.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

RIPOLLET La regidoria de Medi Am-
bient organitza una sortida per petits
exploradors al Parc dels Pinetons per
poder descobrir i identificar la fauna
que hi viu, com ocells, insectes i cucs.
/ Parc dels Pinetons.

La Jugatecambiental convida
a descobrir la fauna dels Pinetons

Dg. 20 de març a les 11:30

BARBERÀ El geocaching és una acti-
vitat que es fa a tot el món i que con-
sisteix en buscar petits tresors amagats.
L’Espai Jove El Forat impulsa una gim-
cana per tota la ciutat.

L’Espai Jove El Forat organitza
una jornada de ‘geocaching’

Dv. 25 de març a les 18:00

RIPOLLET Young Fire i Combo Rock se-
ran les estrelles musicals de la Nit Jove.
Un cop acabada la seva actuació hi hau-
rà una jam session / El K-Fetí.

Rock i una ‘jam session’, plats
forts de la Nit Jove al K-Fetí

Dv. 18 de març a les 23:00

BARBERÀ Partit de bàsquet corres-
ponent a la cinquena jornada del
grup C-2 de la lliga EBA entre el Bari-
centro Barberà i el Juaneda Miramar.
/ Poliesportiu Can Serra.

El Baricentro Barberà rep la 
visita del Juaneda Miramar

Dg. 3 d’abril a les 17:00
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